
   محمدصادق عابديني
وزير فرهنگ و ارشاد اسلامي با حضور در تلويزيون 
از عنوان »فجر« براي جشنواره بين المللي فيلم 
دفاع كرد و از اجراي جشنواره با همين نام خبر داد. 
علي جنتي كه در برنام��ه نگاه يك حضور يافته بود 
درباره حذف عنوان »فجر« از جشنواره بين المللي 
فيلم گفت: »بنده ش��خصاً اعتقادم بر اين است كه 
»فجر« كلمه مقدس��ي اس��ت و منظور از آن فقط 
۱۰ روزي كه به دهه فجر مربوط مي شود، نيست بلكه 
هر زمان ما، »فجر« انقلاب اسلامي است؛ به هر حال 
تصميم بر آن شده است كه بخش بين الملل جشنواره 
فيلم فجر با همين نام اما در زمان ديگر برگزار شود.« 
با اعلام وزير كشاكشي كه درباره حذف شدن نام فجر 
به وجود آمده بود، عملًا خاتمه يافت و عنواني كه به 
ناحق از جشن سينماي ايران گرفته شده بود، به آن 
باز گردانده ش��د. درپي حذف نام »فجر« از عنوان 
جشنواره فيلم، روزنامه جوان اولين واكنش را نسبت 
به اين اقدام اشتباه داشت و همين واكنش بود كه در 

نهايت به بازگشت قاطعانه »فجر« منجر شد.
   يك تقسيم، مقدمه تفريق

با وج��ود اينكه هر س��ال بخش بين المل��ل و ملي 
جش��نواره فيلم فجر به طور همزمان اما مستقل از 
يكديگر انجام مي شدند، اما تحت يك عنوان واحد 
و با نام »جش��نواره بين المللي فيلم فجر« فعاليت 
داشتند و اخبار و گزارش هاي آنها به طور همزمان 
پوشش داده مي شد. اين سنت چندين ساله در بهمن 
سال گذشته دچار تغيير شد. سازمان سينمايي سال 
گذشته جشنواره سي و س��وم فيلم فجر را تنها در 
بخش ملي يا همان »سينماي ايران« برگزار كرد و 
امسال بخش بين المللي جشنواره در ارديبهشت ماه 
برگزار شد. به دنبال جداسازي بخش ملي و بين الملل 
جشنواره فيلم فجر مسئولان س��ازمان سينمايي 
تصميم گرفتند تا اين جشنواره را از هم مجزا و به دو 
جشنواره مستقل تبديل كنند. اتفاقي كه با صدور 
حكم دبيري »جش��نواره بين الملل��ي فيلم ايران« 
براي رضا ميركريمي رس��ماً كليد خورد. حجت الله 
ايوبي در حكم انتصاب كريمي نوشت: جشنواره ملي 
فيلم فجر، جشن سال تحويل سينماي ملي ايران و 
جشنواره بين الملل كه پس از اين رويداد بزرگ برگزار 
مي شود، فرصتي است استثنايي براي تبادل تجربه 
و انديشه با سينماي جهان و معرفي توليدات سالانه 
سينماي ايران به دوستداران نگاه ايراني در سينما. 

اين جشنواره به نام ايران مزين است. 
   حذف فجر و آثار پساتوافق

پسوند نام »فجر« براي جشنواره فيلم كه از همان 
س��ال هاي ابتدايي پيروزي انقلاب اسلامي شكل 
گرفت، نشانه اي از پيوند س��ينما با انقلاب اسلامي 
بود و برگزاري جشنواره در ايام دهه فجر نيز نمايانگر 
اين بود كه قرار است جشنواره بين المللي فيلم فجر، 
جشن سينماي انقلاب باشد. گرچه منتقداني مانند 
سعيد مستغاثي معتقدند: جشنواره فيلم فجر هيچ 
نسبتي با فجر انقلاب نداشته است، از اين رو برداشتن 
عنوان فجر شايد بهتر باشد؛ چراكه اين عنوان هيچ 
ربطي به محت��واي آثار ندارد. در واق��ع ذيل عنوان 
جشنواره فيلم فجر يك مش��ت فيلم سياه، نااميد 
درباره مضاميني چ��ون فق��ر و دزدي را به نمايش 
مي گذارند و وقتي فيلم نسبتي با جشنواره فيلم فجر 

ندارد، بهتر است عنوان را برداريم. 
اولين دوره جشنواره در سال 6۱ تنها شامل بخش 
ملي مي شد و از س��ال 74 بود كه عنوان بين الملل 
به جشنواره اضافه شد و امسال ورود جشنواره فجر 
به سومين دهه برگزاري بين المللي خواهد بود كه 
سابقه اي در خور توجه براي يك جشنواره به شمار 
مي رود. اين جش��نواره س��ال ها به عنوان پرچمدار 
سينماي بعد از انقلاب، ويتريني از توليدات و تحولات 
س��ينماي ايران در بعد داخلي و زنده نگه دارنده نام 
سينماي انقلاب اسلامي ايران در سطح بين المللي 
بوده اس��ت و حذف ناگهاني اين س��ابقه در بخش 

بين المللي آن تعجب آور بود. 
با حذف عنوان »فجر« س��ابقه 33 س��اله اين برند 

سينمايي حذف مي شد. برخي از رسانه ها معتقدند 
اين اقدام در راس��تاي اقدامات »پس��اتوافق« باشد 
مخصوصاً اينكه رئيس سازمان س��ينمايي درباره 
شرايط پساتوافق گفته بود: سينماي ايران كه قبلًا 
تنها از طريق يك پنجره مي توانست به دنيا وارد شود، 

مي تواند از در جلويي به دنيا قدم بگذارد. 
اما حذف فجر تبعات ديگري داشت، چندين سينماگر 
در مخالفت با اين موضوع مصاحبه كردند. نمايندگان 
مجلس نيز واكنش نش��ان دادند. حميد رس��ايي، 
نماينده ته��ران گفت: حذف نام »فج��ر« از بخش 
بين الملل جشنواره فجر تنها به وزارت فرهنگ وارشاد 
اس��لامي ارتباط پيدا نمي كند، اصلًا چنين چيزي 
صورت نمي گيرد، چراكه برنامه هايي كه در دهه فجر 
تدارك ديده مي شود، اختيار برگزاري يا عدم برگزاري 
آن تنها برعهده وزارت فرهنگ و ارش��اد اس��لامي 
نيست، حالا كه زمان برگزاري بخش بين الملل فيلم 
فجر با تغييراتي مواجه شده است، حذف نام »فجر« 
از جشنواره بين الملل قابل تحمل نيست. لذا شوراي 
عالي انقلاب فرهنگي و مجلس به اين مسئله ورود 
خواهند كرد. حجت الاس��لام پژمانفر، س��خنگوي 
كميسيون فرهنگي مجلس گفت: نام »فجر« حاكي 
از رويكرد انقلابي يك رويداد محس��وب مي شود و 
مسئولان وزارت ارشاد بايد مانع از از بروز اين اتفاق 
اخير نامناسب شوند. اكنون با مخالفت صريح وزير 
ديگر لزومي بر ورود نهاد هايي مانند مجلس و شوراي 
عالي انقلاب فرهنگي نيست و مهم ترين جشنواره 
فيلم كش��ورمان باز هم با همان نام آشناي »فجر« 

فعاليت خواهد كرد.
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راه  سعادت

تشويق به كتابخواني با اينترنتبزرگ ترين ظرفيت گردشگري كشوركشف استعداد هاي نو 
مك���ري  ش��ه�رام 
گفت: جشن�واره هاي 
م�انن�د  تخصص���ي 
جشنواره فيلم كوتاه، 
مستند و فيلم  ويدئويي 
به معرفي و شناسايي 
استعدادهاي كمتر شناخته شده در حوزه هاي 
متفاوت صنعت س��ينماي كش��ور از جمله در 
حوزه فيلمنامه و كارگرداني كمك مي كند. من 
هرگ��ز تفاوتي مي��ان ي��ك فيل��م ويدئويي و 
سينمايي قائل نشده ام؛ چراكه تفاوتي ميان آنها 
دي��ده نمي ش��ود. خوش��بختانه با پيش��رفت 
تكنول��وژي تفاوت ها هم كمتر ش��ده و امروزه 
حتي با دوربين هاي يكس��اني مي ش��ود هر دو 

گونه را ساخت.

مسعود سلطاني فر گفت: 
ما افتخار ميزباني از امام 
هشتم شيعيان جهان و 
خواهر ايش��ان حضرت 
فاطمه معصومه)س( را 
داري��م كه اي��ن يكي از 
بزرگ ترين جاذبه هاي گردشگري زيارتي كشورمان 
است، به طوري كه هر ساله 5۰ درصد از گردشگران 
خارجي ورودي با هدف زي��ارت اماكن مقدس به 
اي��ران س��فر مي كنند. ام��روز تمامي مس��ئولان 
عالي رتبه كشور و همه تصميم گيرندگان مملكت 
عقيده دارند كه گردشگري بايد توسعه پيدا كند و 
اين صنعت را يك ظرفيت مناس��ب براي كش��ور 
مي دانند اگ��ر بخواهيم به 2۰ ميليون گردش��گر 

برسيم بايد با نرخ رشد ۱4 درصد حركت كنيم.

معصومه انصاريان گفت: 
من و هم نس��لان من، 
همچن��ان كتاب هاي 
كاغذي را بيشتر از كتاب 
الكتروني��ك و گوي��ا 
دوست داريم اما واقعيت 
اين است كه بچه دو ساله امروز، موبايل در دست 
مي گيرد و عكس و فيلم مي بيند و ما نمي توانيم 
چش��م بر اين واقعيت ببندي��م. اينترنت براي ما 
فضاي مجازي است اما براي كودك و نوجوان امروز 
كه به راحتي كتاب هاي روز دنيا را دانلود و مطالعه 
مي كند، دنيايي واقعي به ش��مار مي آيد. از اين رو 
برگزاري مسابقه كتابخواني به صورت مجازي يا 
ديجيتال، هوشمندانه است و اگر به درستي انجام 

شود، بچه ها را به كتاب خواندن تشويق مي كند.

معصومه انصاريانمسعود سلطاني فرشهرام مكريل

»فجر« آرام رفت و محكم برگشت!
وزير ارشاد تكليف نام جشنواره بين المللي فيلم را مشخص كرد

سخنگوي وزارت ارشاد در پاسخ به سؤال 
»جوان« مبني بر علت حذف عنوان فجر:
ما همه مديون فجر و انقلاب هستيم

سلخنگوي وزارت فرهنگ و ارشاد اسللامي در نشست 
خبري با اصحاب رسلانه ضمن بزرگداشلت ياد و خاطره 
شهيدان رجايي و باهنر و با اعلام اينكه مقابله با محصولات 
فرهنگي مسلموم و مضر و حمايت از محصلولات ايراني 
و منطبق با شلعارهاي املام و انقلاب ملورد توجه جدي 
مسلئولان فرهنگلي قلرار دارد، از تللاش و برنامه ريزي 
درسلت جهت پيگيري مطالبات رهبري و مردم خبر داد. 
به گزارش »جوان«، معاون حقوقي وزير ارش��اد در پاس��خ به 
س��ؤال خبرنگار »جوان« درباره علت حذف عنوان »فجر« از 
بخش بين الملل معتبرترين جش��نواره س��ينمايي كشور كه 
با واكنش منفي بس��ياري از هنرمندان، س��ينماگران، برخي 
نخبگان و رسانه هاي ارزشي مواجه ش��ده بود، گفت: ما همه 
مديون فجر و انقلاب هستيم. اينكه ارشاد به اين نتيجه رسيد 
كه بخش بين الملل را از داخل جدا كند به معناي برداش��تن 
ش��عار فجر و رها كردن اصول و بي توجهي به اهداف انقلاب 
اسلامي نيست. همواره اين سؤال وجود داشت كه آيا جشنواره 
فيلم فجر از كيفيت لازم برخوردار است؟ در اين راستا مسئولان 
مربوط به اين نتيجه رسيدند كه در جشنواره فيلم فجر كه در 
دهه فجر برگزار مي ش��ود، فضاي لازم براي اكران فيلم هاي 

خارجي وجود ندارد و به نوعي تشريفاتي است. 
وي خاطرنش��ان كرد: همچنين بررس��ي ها نش��ان داد كه دبير 
جش��نواره فيلم فجر، امكان حضور فيلم هاي بين المللي در ايران 
را فراهم نمي كند و تحت الش��عاع فيلم هاي ايراني قرار مي گيرند. 
ما براي اينكه بتوانيم هم كيفيت بالاتري به جشنواره داخلي و هم 
بين الملل دهيم، قرار شد كه بخش بين الملل را با چند ماه تأخير 
برگزار كنيم. اين به معناي حذف و جدايي اين دو حركت كه مبناي 
ارزشي و انقلابي دارند نيست، اين عنوان فجر هست و خواهد بود، 
چه همزمان برگزار ش��ود چه جدا از هم همان طور كه وزير اعلام 
كرد فجر همچنان فجر مي ماند. آنقدر شناخته شده است كه كسي 
نمي تواند نامش را حذف كند. به همين دليل، تصميم گرفته شد 

اين دو بخش جدا و با فاصله  چند ماهه از يكديگر برگزار شود. 

سخنگوي وزارت ارش��اد همچنين در پاسخ به بخش دوم سؤال 
خبرنگار »جوان« مبني بر رعايت اقتصاد مقاومتي و اينكه مدت 
زيادي از ابلاغ سياس��ت هاي اقتصاد مقاومتي به دولت از سوي 
رهبر معظم انقلاب نگذش��ته و همچنين با توجه به بحث هاي 
كس��ري بودجه و تنگناهاي اقتصادي مورد اشاره رئيس جمهور 
محترم در سخنراني ها و موضع گيري هايش، برگزار كردن يك 
جشنواره مس��تقل با هزينه هاي اضافي نسبت به دوره هاي قبل 
و اختصاص بودجه چندين ميليارد توماني به آن آيا در تزاحم با 
اجراي سياست هاي اقتصاد مقاومتي نيست، بيان كرد: اقتصاد 
مقاومتي به معناي حذف مس��ائل فرهنگي نيست و فرهنگ در 
صدر مسائل وجود دارد. همچنين ما س��عي مي كنيم در مسير 
اقتصاد مقاومتي حركت كنيم. اگر فضاي بين المللي براي شنيدن 
حرف هاي ايران فراهم بشود و يك فضاي جديد را تجربه كند، ما 
از اين فرصت استفاده خواهيم كرد. ضمن اينكه براي برگزاري 
جداگانه اين دو بخش، هيچ هزينه  اضافه اي ايجاد نخواهد شد و 

بودجه، همان است كه قبلًا مصوب شده است. 
وي در پاسخ به س��ؤال خبرنگاران مبني بر ممانعت وزارت ارشاد 
از حضور رهبر اركس��تر ملي آلمان در اي��ران و عكس العمل رژيم 
صهيونيس��تي به اين حضور گفت: م��ا از بازي هاي پش��ت پرده 
صهيونيست ها مطلع نيستيم و سياس��ت هاي رسمي جمهوري 
اس��لامي ايران و مواضع اصولي را كه جزو باورهاي ما است اعلام 
كرده ايم. فرهنگ و هنر ايران در دنيا ممتاز و سرآمد است و افتخار 
مي كنيم كه ملت صاحب تمدن و كشور بزرگي با پيشينه فرهنگي 
و هنري قوي هستيم و هر جا كه احساس كنيم كه يك تيم هنري، 
رسانه اي، ورزشي و گردشگري وابستگي يا شائبه وابستگي به رژيم 
صهيونيس��ت دارد، برخورد مي كنيم. نوش آبادي در ادامه اظهار 
داشت: اركستر س��مفونيك آلمان تقاضاي حضور در تالار ايران را 
داشت كه همزمان با چنين درخواستي ابعاد و انگيزه ها براي حضور 
بررسي شد و با توجه به اينكه رهبر اين گروه به لحاظ مليتي و هويتي 
منتسب به اسرائيل است، با حضور وي در ايران مخالفت كرديم و 
اين علت مخالفت با نظارت كامل صورت گرفته است، ضمن اينكه ما 
با اصل سفر اركستر سمفونيك آلمان مخالف نيستيم، بلكه با حضور 
رهبر اين اركستر مخالف بوديم. گروه سمفونيك با تغيير مديريت و 

چينش جديد مي تواند درخواست سفر به ايران را داشته باشد.

مصطفي شاه كرمي   خبر

پايان رقابت نوجوانان قرآني ايران 

شكوفه هاي قرآني در تهران به بار نشست
  علي شيرين 

 پس از سله روز رقابت فشلرده بين بيلش از 340 كودك و 
نوجوان قرآني، سلرانجام سلي و هفتمين دوره مسابقات 
سراسري قرآن كريم كودكان و نوجوانان با معرفي نفرات برتر 
رشته هاي قرائت، حفظ، ترتيل و اذان به كار خود پايان داد. 
اردوگاه شهيد باهنر اين روزها مهمان دهها كودك و نوجوان قرآني 
دختر و پسر از سراسر كشور بود كه روزهاي چهارم تا هفتم شهريورماه 
با ش��ركت در رقابتي فش��رده، اندوخته هاي قرآني خود را به محك 
داوري و آزمون داوران برتر قرآني ايران گذاشتند تا با كسب تجربيات 
بيشتر و آموزه هاي عميق تر در سال هاي بعدي ميدان دار فعاليت هاي 
قرآني كشور شوند. اما تحول ديگري كه در عرصه فعاليت هاي قرآني 
نوجوانان همزمان با اين دوره از مسابقات روي داد، تجميع مسابقات 
سراسري شكوفه ها با مسابقات آموزش و پرورش به منظور استفاده 
بهينه از تمام ظرفيت ها و جذب مخاطب بيش��تر اس��ت. در مراسم 
اختتاميه و تجليل از برگزيدگان، رئيس مركز امور قرآني س��ازمان 
اوقاف و امور خيريه با اش��اره به ادغام مس��ابقات قرآن ش��كوفه ها و 
دانش آموزي آموزش و پرورش از س��ال آينده گفت: دس��تورالعمل 
برگزاري مسابقات قرآن زير ۱8 سال كه براي نخستين بار با همكاري 
وزارت آموزش و پرورش برگزار خواهد ش��د، مهرماه ابلاغ مي شود. 
سيدمصطفي حسيني، رئيس مركز امور قرآني سازمان اوقاف و امور 
خيريه اظهار داشت: شكوفه هاي قرآني بايد بدانند كه رتبه آوردن در 
مسابقه تنها راه موفقيت و خدمتگزاري در راه قرآن نيست، زيرا گاهي 
ممكن است با يك فراموشي و با يكصدم امتياز رتبه ششم يا هفتم را به 
دست آورند و اين مسئله دليل بر برتري رتبه هاي بالاتر نيست. رئيس 

مركز امور قرآني سازمان اوقاف و امور خيريه با اشاره به اينكه حفظ 
قرآن ش��رط لازم براي فهم اين معجزه الهي است، افزود: فهم قرآن 
لازمه عمل به قرآن است و ما بايد خودمان را آماده كنيم تا آيات نوراني 
قرآن را در زندگي خود به كار گيريم. رئيس مركز امور قرآني سازمان 
اوقاف و امور خيريه در پايان خاطرنشان كرد: امسال اتفاقات خوبي در 
مسابقات شكوفه ها رخ داد كه برگزاري كارگاه هاي آموزشي تربيتي، 
بازديد از اماكن تاريخي، برگزاري جش��نواره هاي ويژه و برنامه هاي 
ورزش��ي و تفريحي از جمله اي��ن اتفاقات خوب بود ك��ه اميدواريم 
براي سال هاي آينده تقويت شود. همچنين رئيس فراكسيون قرآن 
و عترت مجلس شوراي اس��لامي با اش��اره به ادغام مسابقات قرآن 
شكوفه  ها با مسابقات دانش آموزي گفت: اين ادغام به كيفيت بخشي 
فعاليت ها كمك مي كند؛ تا فعاليت هاي قرآني با كيفيت بيشتري اجرا 
شود. دكتر لاله افتخاري، با اشاره به اينكه قرآن كريم منبع هدايتگر 
انسان هاست، اظهار داشت: قرآن راهي است كه همه بشريت دنبال آن 

است، اما گاهي افراد به جاي اين راه، به بيراهه مي روند.

امام حسن عسكري عليه السلام 
فرمودند:
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   الناز خمامي زاده
»محملد  فيللم  موفلق!  جهانلي  بازتلاب  يلك 
رسلول الله)ص(« مجيلد مجيلدي تلا ايلن لحظله به 
بخشلي از اهدافي كه خواسلتار رسليدن بله آن بوده 
دسلت پيلدا كلرده اسلت. رسلانه هاي سراسلر دنيا 
خبلر اكلران ايلن فيللم را در كنلار ملواردي چند از 
تحليل هاي مثبلت فني دربلاره آن منتشلر كرده اند. 
به گزارش »ج��وان« ، فيلم اخي��ر مجيدي ب��ا زاويه ديد و 
نگاهي جهانشمول درباره مظلوميت هاي كودكانه حضرت 
محمد)ص(  تا اين لحظه با موج مثبت رسانه اي در سراسر 
دنيا همراه ش��ده است. اين اثر س��ينمايي براي آغاز اكران 
جهاني خود بنا به دلايل كاملًا سياس��ي از دايره فيلم هاي 
حاضر در جش��نواره بين المللي فيلم برلين بيرون گذاشته 
شد، به اين ترتيب نمايش جهاني آن از جشنواره بين المللي 

فيلم مونترال كانادا كليد خورد. 
تجربه بايكوت و طرد ش��دن از سوي جشنواره فيلم برلين 
كن اين نگران��ي را ايجاد ك��رد كه ت��داوم چنين حركت 
سياسي، مخل فرآيند اكران جهاني فيلم شود اما اين گونه 
نشد! هنر مجيدي و ساير عوامل فيلمش در ساخت اين اثر 
مانع از آن شده كه رس��انه هاي دنيا از بازتاب نمايش آن و 
اشاره به نقاط مثبت فيلم چشم بپوشند. نسخه فرانسوي 
روزنامه هافينگتون پست امريكا، خبرگزاري رويترز، شبكه 
فرانس��ه 24، روزنامه گاردين انگليس، روزنامه اسرائيلي 
ها آرتص، روزنامه اكسپرس تريبون، شبكه خبري »ميدل 
ايست اي« ، س��ايت المانيتور و ش��مار ديگري از رسانه ها 
همچون »گالف نيوز«  و  » اي بي تايم��ز«  به انعكاس اخبار 

مربوط به فيلم »محمد رس��ول الله)ص(« مجيد مجيدي 
پرداخته اند. برخ��ي از روزنامه هاي خارج��ي در مواردي 
تحليل هاي مثبت و جداگانه اي درباره اين فيلم منتش��ر 
كرده اند كه از جمله آنها مي توان به انتش��ار نقد مثبتي در 
روزنامه هافينگتون پست اش��اره كرد. در اين تحليل فيلم 
اخير مجيدي باشكوه توصيف ش��ده است. منتقد روزنامه 
گاردين انگليس نيز نتوانسته ش��گفتي خود را از عظمت 

فيلم »محمد رسول الله)ص(« پنهان كند. 
در عين حال خبر خوب ديگر درب��اره بازخوردهاي مثبت 
نس��بت به اين فيلم، امتياز بالاي آن در  اي ام دي بي، سايت 
مرجع اطلاعات فيلم ها و سريال هاي دنياست. فيلم مجيد 
مجيدي به فاصله تنها پنج روز از زمان اكران جهاني و ملي 
خود در ايران توانسته امتياز خوب 8/7 از ۱۰ را از كاربران 
اينترنتي بگيرد. 8/7 در س��ايت  اي ام دي بي  امتياز بس��يار 
خوبي محس��وب مي ش��ود كه معمولاً كمتر اثر سينمايي 
آن را دريافت مي كند. بازتاب و انعكاس اكران جهاني فيلم 

مجيدي در رسانه هاي دنيا كماكان ادامه دارد.

غوغاي »محمد)ص(« در رسانه هاي دنيا

سه گانه جليل سامان درباره منافقين تكميل مي شود
  خبر

جليل سلامان به زودي توليد سلريال »وقتي هيولا آمد« را با موضوع منافقين آغاز مي كند. 
سامان بعد از توليد سريال هاي »ارمغان تاريكي« و »پروانه« قصد دارد فيلمنامه اي ديگر را در تكميل 
سه گانه خود جلوي دوربين آورد. با توجه به اينكه موضوع روايت دو مجموعه قبلي حول 
محور گروهك هاي منافقين شكل گرفته بود، اين سريال هم از اين موضع دور نمانده 

و بار ديگر قصه اي درام را با چنين رويكردي بيان مي كند. 
»وقتي هيولا آمد« درامي اجتماعي درباره يك پسر جوان به نام روزبه و دختري جوان 
است كه با درگيرشدن در يك سري مس��ائل، روابط شان تحت تأثير قرار مي گيرد. 
بخشي از تصويربرداري اين مجموعه در تهران و بخش هايي هم در شهرستان هاي 
ديگر توليد مي شود كه احتمال دارد يكي از اين شهرستان ها در شمال كشور باشد. 

در صورت مهيا شدن شرايط توليد، اين مجموعه به تهيه كنندگي احمد 
كاشانچي در زمستان روي آنتن مي رود.

اكران فيلم هاي جشنواره »عمار« در پاكستان
 در بازديلد دانشلجويان مدرسله دينلي منطقه تاكسليلاي شلهر راولپندي 
پاكسلتان از خانله فرهنگ ايلران، تعلدادي از فيلم هلاي جشلنواره مردمي 
عملار از جملله »جايلزه ايرانلي اوباملا« و  »بختلك« اكلران شلدند.

دانشجويان مدرسه ديني منطقه تاكسيلا با همراهي مسئول مدرسه، علامه اميرحسين 
جعفري از بخش هاي مختلف خانه فرهنگ ايران در شهر راولپندي پاكستان بازديد 
كردند و از فعاليت هاي فرهنگي اين مجموعه اطلاع يافتند.  در اين ديدار محمد اكبري، 
مسئول خانه فرهنگ ايران در ش��هر راولپندي، ضمن خوش��امدگويي به مهمانان و 
تشريح اهداف عمده فعاليت هاي خانه فرهنگ، توضيحاتي درباره تاريخچه فيلمسازي 
در ايران ارائه كرد. وي با اش��اره به نگاه مثبت مردم پاكس��تان به فيلم هاي ايراني، به 
توضيح جريان هاي فيلمسازي ايران پرداخت و از حضار خواست تا در انتخاب، تماشا 
و توصيه فيلم هاي ايراني به ديگران توجه داشته باشند. اكبري افزود: اگرچه آثار بسيار 
ارزشمند و فاخري در صنعت س��ينماي ايران توليد و به نمايش گذاشته مي شود، اما 
موارد معدودي نيز وجود دارد كه فيلم ها از سوي افرادي توليد مي شود كه ارتباطشان 
با نظريات فيلمسازي غيرديني بيش از ارتباط با جريان انقلابي فيلمسازي ايران است 
و توجه چنداني به واقعيات جهان اسلام و حتي واقعيات جامعه جهاني ندارند. وابسته 
فرهنگي كشورمان در راولپندي در ادامه بيان كرد: جشنواره عمار حركتي مردمي است 
كه در صدد روشنگري و بيان واقعيات از طريق توليد، عرضه و پخش فيلم هاي مردمي 
است تا از غلبه جريان وابسته به غرب بر شئونات مختلف زندگي مردم جلوگيري كند. 
وي در ادامه با دعوت از دانشجويان جهت همكاري با خانه فرهنگ، از آنان خواست تا 
با ارتباط مستقيم با جشنواره مردمي فيلم عمار در زمينه هاي توليد، عرضه و نمايش 
فيلم هاي مردمي، اهداف روشنگرانه اين جشنواره را فراگير و بين المللي كنند. در پايان 
اين بازديد، تعدادي از فيلم هاي جشنواره عمار از جمله »جايزه ايراني اوباما«، »بختك« 

و مستند »ايران سرزمين اميد« براي دانشجويان به نمايش درآمد.

اعتراض اهالي قلم به روند بازسازي موزه جلال آل احمد  خبر   روز

نگذاريد خانه سيمين و جلال ويران شود
   سپيده آماده

جمعي از اصحاب قلم روز گذشته با انتشار نامه اي سرگشاده 
اعتراض خود را نسلبت به وضعيت نامشخص خانه سيمين 
دانشلور و جلال  آل احمد و تأخير در بازسلازي و تأسليس 
خانله ملوزه در آن و نيز شلائبه تخريب آن اعللام كردند. 
به گزارش »جوان«، چندي پيش خبرهايي در برخي رس��انه ها 
منتشر ش��د مبني بر اينكه ش��ركت توس��عه فضاهاي فرهنگي 
شهرداري تهران قرار است، خانه بزرگان هنر و ادب اين مرز و بوم را 
خريداري و به خانه- موزه هايي با رويكردي كاركردي براي استفاده 
عموم مردم تبديل كند. در روزهاي ابتدايي، انتشار اين خبر موجي 
از اميد و شادي را در ميان شوندگان هنردوست به وجود آورد اما 
اين تمام ماجرا نبود. داستان از آغاز بازسازي خانه عزت الله انتظامي 
بازيگر پيشكس��وت عرصه بازيگري آغاز شد، خانه اي كه در ابتدا 
براي تبديل به موزه اي براي شناساندن اين بازيگر به اهالي سينما 
خريداري شد اما حاصل اين ماجرا سازه اي بود كه هيچ ردپايي از 
خانه قديمي و فضاي نوستالژيك آن نداشت. چندي پيش شركت 
توس��عه فضاهاي فرهنگي ش��هرداري تهران بازديدي از اماكن 
خريداري شده براي خبرنگاران و اهالي هنر ترتيب داد، بازديدي 
كه از همان اولين مكان مورد نظر با بهت بازديدكنندگان روبه رو 
ش��د؛ بازديدكنندگاني كه برخي از آنها كساني بودند كه به خانه 
قديم آقاي بازيگر رفت و آمد داشتند، با ديدن اين موزه تازه كه بر 
فراز خاكستر آن خانه خاطره انگيز برخاسته بود، شوكه شده بودند. 
از ديگر خانه هايي كه در برنامه بازديد آن روز شركت بازسازي قرار 
داشت، خانه »جلال آل احمد« و »سيمين دانشور« بود كه شركت 

توسعه فضاهاي فرهنگي از ورثه سيمين و جلال خريداري كرده 
بود. رئيس شركت توسعه فضاهاي فرهنگي از تبديل شدن خانه 
جلال با تغيير و تحولاتي به خانه داستان شهر تهران خبر داد، اما 
مسئله اي كه شايد از نظر مديران مسئول دور مانده اين است كه 
براي تأسيس خانه داس��تان مي توان از هر خانه يا زمين ديگري 
استفاده كرد و در اين ميان يادواره جلال و سيمين نبايد قرباني 
ساخت خانه اي با نام داستان شود. اين در حالي است كه اگر قرار 
باشد شركت توسعه براساس قواعد بين المللي ساخت خانه- موزه 
عمل كند نبايد حتي آجري از اين بنا هم در روند بازسازي از ميان 
برود. اين روزها اما به رغم گذشت يك س��ال و نيم از خريد خانه 
سيمين و جلال توسط شركت توس��عه فضاهاي فرهنگي، هيچ 
خبري از بازسازي اين مكان به چشم نمي خورد و اين مسئله باعث 
شده كه نويس��ندگان روز گذش��ته در نامه اي اعتراض خود را به 
تأخير يك و نيم ساله در اجراي پروژه خانه- موزه جلال آل احمد و 

سيمين دانشور اعلام كنند.


